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Manifiesto 8 de marzo 

Día Internacional de la Mujer  

Gracias al feminismo 

hoy podemos ser, estar, decir y decidir 

 

Las entidades locales y territoriales de Navarra 

hemos escrito este documento 

por el día 8 de marzo. 

que es el día internacional de las Mujeres. 

Las entidades locales y territoriales de Navarra  

son las que gestionan 

los asuntos públicos de Navarra, 

por ejemplo, los ayuntamientos. 

En este documento  

las entidades locales y territoriales de Navarra 

y las profesionales que trabajamos 

en el tema de igualdad de género, 

queremos dar un mensaje claro. 

La igualdad de género  

es que los hombres y las mujeres 

tenemos los mismos derechos. 

 

 

 

Nuestro mensaje 

Nuestro mensaje: 

Gracias a la lucha de las mujeres 

y al movimiento feminista 

las mujeres tienen más derechos y libertades 

que antes. 
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¿Qué es el feminismo? 

El feminismo es un movimiento 

que defiende la igualdad 

entre mujeres y hombres. 

El feminismo ha ayudado  

a cambiar la sociedad.  

y ha mejorado la vida  

de todas las personas. 

No es una moda. 

No es una idea que vamos a olvidar enseguida. 

Es una lucha histórica por la igualdad. 

 

¿Qué ha conseguido el feminismo? 

Gracias al feminismo 

hoy las mujeres pueden: 

• Votar y participar en política. 

• Estudiar en igualdad. 

• Trabajar y ganar su propio dinero. 

• Divorciarse, 

es decir, separarse de la pareja. 

• Viajar sin tener que pedir permiso. 

• Decidir sobre su propio cuerpo.  
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También gracias al feminismo 

reconocemos que los cuidados son importantes. 

Los cuidados son, por ejemplo, 

cuidar a una persona mayor,  

a una persona con discapacidad 

o a niñas y niños. 

Sin cuidados 

la vida no es posible. 

 

Estos derechos no son un regalo. 

Muchas mujeres trabajaron, estudiaron y lucharon 

durante muchos años para conseguirlos. 

Durante más de 300 años 

muchas mujeres se organizaron 

para pedir justicia e igualdad. 

 

¿Cómo es la situación ahora? 

Ahora hay personas  

que dicen que la igualdad  

ya está conseguida. 

También hay personas 

que van en contra del feminismo. 

Estas ideas no son ciertas. 

Además pueden poner en peligro 

los derechos que ya hemos conseguido. 

La igualdad real 

todavía no está conseguida. 

Por eso es necesario 

seguir trabajando por ella. 
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Creemos que el feminismo 

ha ayudado a mejorar la vida 

de toda la sociedad, 

no solo de las mujeres. 

Por eso pedimos  

que las Administraciones Públicas 

reconozcan su valor. 

 

¿Qué vamos a hacer? 

• Vamos a hacer campañas informativas 

para explicar lo que ha conseguido el feminismo. 

También vamos a dar información verdadera 

cuando haya mensajes en contra del feminismo. 

• Vamos a incluir la igualdad 

en todas las políticas públicas locales. 

Las políticas públicas 

son las decisiones y acciones 

que toman las instituciones 

para mejorar la vida de las personas.  

• Vamos a hacer más fuerte la educación  

en igualdad y en derechos humanos, 

sobre todo entre las personas jóvenes. 

• Vamos a reconocer y apoyar 

el trabajo del movimiento feminista 

y de las asociaciones de mujeres. 
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¿Qué queremos conseguir? 

Con estas acciones queremos conseguir  

que Navarra sea más justa 

y tenga más igualdad.  

También que todas las personas puedan participar. 

 

En resumen: 

Gracias al feminismo  

y a la lucha de muchas personas 

ahora las mujeres tenemos más derechos y libertades. 

Gracias al feminismo, 

hoy podemos ser, estar, decir y decidir. 
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Martxoak 8ko manifestua. 

Emakumeen Nazioarteko Eguna 

Feminismoari esker 

gaur izan, egon, esan  

eta erabaki dezakegu 

Martxoaren 8a dela eta,  

Nafarroako toki eta lurralde entitateok  

dokumentu hau idatzi dugu. 

Nafarroako toki eta lurralde entitateak 

Nafarroako gai publikoak  

kudeatzen dituzten erakundeak dira, 

adibidez, udalak. 

Martxoaren 8a 

Emakumeen Nazioarteko Eguna da. 

Dokumentu honetan, 

Nafarroako toki eta lurralde entitateek 

eta genero-berdintasunaren arloan  

lan egiten dugun profesionalok 

mezu argi bat eman nahi dugu. 

Genero-berdintasuna gizon eta emakumeok 

eskubide berak izatea da. 

 

 

 

 

Gure mezua: 

Emakumeen borrokari esker 

eta mugimendu feministari esker 

emakumeek lehen baino eskubide  

eta askatasun gehiago dituzte. 
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Zer da feminismoa? 

Feminismoa mugimendu bat da. 

Mugimendu horrek  

emakumeen eta gizonen arteko berdintasuna 

defendatzen du. 

Feminismoak jendartea aldatzen lagundu du 

eta pertsona guztien bizitza hobetu du. 

Ez da moda bat. 

Ez da berehala ahaztuko dugun ideia bat. 

Berdintasunaren aldeko borroka  

zerbait historikoa da. 

 

Zer lortu du feminismoak? 

Feminismoari esker, 

gaur egun emakumeek aukera hauek dituzte: 

• Bozkatu eta politikan parte hartu dezakete. 

• Baldintza berdinetan ikasten dute,  

hau da, emakumeek eta gizonek  

aukera berak dituzte eskolara, unibertsitatera  

edo beste ikasketa lekuetara joateko. 

• Lan egin dezakete  

eta beren dirua irabazten dute. 

• Dibortziatu daitezke,  

hau da, bikotearengandik banandu daitezke.  

• Askatasunez mugitzen dira. 

• Norbere gorputzari buruz erabakitzen dute. 
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Feminismoari esker ere 

zaintzak oso garrantzitsuak direla aitortzen dugu.  

Zaintzak dira, adibidez, 

adineko pertsona bat zaintzea, 

desgaitasuna duen pertsona bat zaintzea 

edo haurrak zaintzea. 

Zaintzarik gabe 

bizitza ez da posible.  

Honek esan nahi du pertsona guztiok 

bizitzako momentu batzuetan 

beste pertsona baten laguntza behar dugula. 

Eskubide hauek ez dira opari bat.  

Emakume askok 

urte askotan zehar 

lan egin, ikasi eta borrokatu zuten 

eskubide hauek lortzeko. 

300 urte baino gehiagotan zehar, 

emakume asko antolatu dira 

justizia eta berdintasuna eskatzeko. 
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Nolakoa da gaur egungo egoera? 

Feminismoaren kontra aritzen diren  

pertsonak daude. 

Gaur egun badaude pertsona batzuk 

esaten dutenak 

berdintasuna jada lortuta dagoela.  

Baina mezu horiek ez dira egiazkoak. 

Gainera, lortu ditugun eskubideak 

arriskuan jar ditzakete. 

Benetako berdintasuna 

oraindik ez da guztiz lortu. 

Horregatik beharrezkoa da 

berdintasunaren alde lanean jarraitzea. 

Uste dugu feminismoak 

jendarte osoaren bizitza hobetu duela, 

ez bakarrik emakumeena. 

Horregatik Administrazio Publikoek  

feminismoaren balioa aitortzea  

eskatzen dugu. 
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Zer egingo dugu? 

• Feminismoak lortu duena azaltzeko 

informazio kanpainak egingo ditugu. 

• Egiazko informazioa emango dugu 

feminismoaren aurkako mezuak daudenean. 

• Tokiko politika publiko guztietan  

berdintasuna sartuko dugu. 

Politika publikoak  

pertsonen bizitza hobetzeko 

Administrazio Publikoek hartzen dituzten  

erabakiak eta ekintzak dira.  

• Berdintasunean eta giza eskubideetan 

hezkuntza indartsuago egingo dugu, 

batez ere gazteen artean. 

• Mugimendu feministaren lana 

eta emakumeen elkarteen lana 

aitortu eta babestuko dugu. 

 

Zer lortu nahi dugu? 

Ekintza hauekin:  

• Nafarroa justuagoa izatea nahi dugu. 

• Berdintasun handiagoa izatea nahi dugu. 

• Pertsona guztiek  

parte hartu ahal izatea nahi dugu. 
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Laburpena 

Feminismoari esker  

eta pertsona askoren borrokari esker  

gaur egun emakumeok  

eskubide eta askatasun gehiago ditugu. 

 

Feminismoari esker, 

gaur izan, egon, esan  

eta erabaki dezakegu. 
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